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Protokół Nr LXXII/14 
z   sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 14 listopada 2014 r. 
 
 

       Przewodnicz ący Rady  Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 10 00 w sali konferencyjnej hotelu Abis   
w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady siedemdziesiątej drugiej ostatniej sesji Rady Miejskiej VI kadencji.           

Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   

Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Na zapytanie Przewodniczącego Rady, czy są uwagi lub zmiany do porządku obrad, Burmistrz  zgłosiła 
projekt uchwał w sprawach: 
1/ ustalenia wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku 2014 – jako punkt 3 w bloku uchwał; 
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
2/ zmiany uchwały nr LXI/536/14 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 lutego 2014 r.    
    dotyczącej przeznaczenia kwoty 10 tys. zł dla kościółka w Nowej Bystrzycy. 
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Burmistrz zgłosiła również wniosek aby jako pierwszy był rozpatrywany projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej a następnie zmiany w budżecie gminy w roku 2014. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Przewodnicz ący Rady  zgłosił projekt uchwały w sprawie skargi na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Po przyjętych zmianach, porządek obrad przedstawiał się następująco: 
I. Rozpocz ęcie obrad sesji godz. 10 00    
   1.  Otwarcie obrad. 
   2.  Powołanie sekretarza sesji. 
   3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
        1/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;  
        2/ zmian w budżecie gminy w roku 2014; 
        3/ ustalenia wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku 2014; 
        4/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy  
            /obręb Centrum/; 
        5/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy  
            /dot. Międzygórza/; 
        6/ ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc Gminy w  
            zakresie dożywiania na lata 2014-2020”; 
        7/ zmiany uchwały nr LXI/536/14 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 lutego 2014 r.; 
        8/ skargi na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. 
   4.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny  
        2013/2014; 
   5.  Informacja dotycząca wypłat świadczeń socjalnych.  
   6.  Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
   7.  Zapytania radnych. 

     8.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
     9.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
   10.  Zamknięcie obrad.    
 II.  Przerwa od godz. 12 00 do godz. 13 00 

  III.  Uroczyste podsumowanie i zako ńczenie pracy VI kadencji Rady Miejskiej w Bystrzycy  Kłodzkiej  
        o godz. 13 00 
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  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  
 
Ad. 3. Podj ęcie uchwał w sprawach.  

1/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej w roku 2014. 
Burmistrz  poinformowała, że na posiedzeniu komisji temat był szczegółowo omawiany.  
Zmiany w wykazie realizowanych przedsięwzięć są wynikiem m.in. dokonania zmian w limitach 
wydatków na 2014 rok oraz łącznych nakładach finansowych zadań ujętych już jako przedsięwzięcia: 

1. Rekultywacja dolnośląskich składowisk odpadów komunalnych -wysypisko w Bystrzycy Kłodzkiej 
zwiększono łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań o kwotę 8.969,00 zł., w związku ze 
zwiększeniem w 2015 roku limitu o kwotę 8.969,00 zł. 

2. Przebudowa Sali widowiskowej w MGOK w Bystrzycy Kłodzkiej oraz zakup niezbędnego 
wyposażenia Sali dla roku 2014 zmniejszono plan wydatków o kwotę 34.141,00 zł., Łączne 
nakłady finansowe wynoszą 2.159.180,00 zł., limit na 2014 rok oraz limit zobowiązań wynosi 
2.082.779,00 zł. 

3. Rekultywacja dolnośląskich składowisk odpadów komunalnych -wysypisko w Bystrzycy Kłodzkiej 
zmniejszono łączne nakłady finansowe o kwotę 33.000,00 zł., oraz zmniejszono limit zobowiązań o 
kwotę 32.054,00 zł., realizowanego zadania w 2013 roku. 

4. Rozbudowa kaplicy cmentarnej dla roku 2015 zmniejszono limit o kwotę 720.000,00 zł., a dla roku 
2016 zwiększono limit o kwotę 720.000,00 zł. 

5. Zmiana sposobu użytkowania i przebudowa budynku produkcyjnego na budynek mieszkalny 
wielorodzinny w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Strażackiej 3- dla roku 2014 zwiększono limit o kwotę 
1.080.000,00 zł., w związku ze zwiększeniem planu wydatków. Dla roku 2015 limit zmniejszono o 
kwotę 2.050.790,00 zł., a dla roku 2017 zwiększono limit o kwotę 969.544,00 zł. 

6. Budowa Sali gimnastycznej w Wilkanowie wraz z infrastrukturą towarzyszącą 
dla roku 2014 zmniejszono plan wydatków o kwotę 56.000 zł., plan po zmianie wynosi 666.214,00 
zł. Limit na rok 2014 wynosi 666.214,00 zł., łączne nakłady finansowe wynoszą 5 204.018,00 zł., a 
limit zobowiązań 666.214,00 zł. 

7. Budowa ścieżki rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 392 na odcinku Bystrzyca Kłodzka- 
Pławnica - I etap realizacji - zwiększono łączne nakłady finansowe o kwotę 732.417,00 zł., 
zwiększono limit w roku 2015 o kwotę 733.296,00 zł., zwiększono limit 2016 o kwotę 3.432,00 zł. 
Limit zobowiązań wynosi 1.004.729,00 zł. Wydłużono okres realizacji zadania do roku 2016. 

8. Modernizacja Ratusza w Bystrzycy Kłodzkiej dla roku 2015 zmniejszono limit o kwotę 1.824.075,00 
zł., dla roku 2016 zwiększono limit o kwotę 1.374.075,00 zł. Wydłużono okres realizacji zadania do 
roku 2016. 

9. Budowa podjazdu w strefie ekonomicznej – dla roku 2015 zmniejszono limit o kwotę 566.900,00 zł 
a dla roku 2016 zwiększono limit o kwotę 566.900 zł. Wydłużono okres realizacji zadania. 

Ewa Matys  – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 13 listopada 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
Mieczysław Kami ński  – mówi, że  zmiana WPF jest bardzo istotna ponieważ propozycja Pani Burmistrz 
dotyczy przesunięcia w czasie pewnych inwestycji, np. remont kaplicy cmentarnej -                 środki 
przenosimy na rok 2016. Niepokoi radnego zjawisko związane z remontem ratusza, gdyż przesuwamy 
realizację zadania w czasie. W budżecie gminy mamy 1 mln złotych na adaptację budynku po Fabrykach 
Mebli na ulicy Strażackiej na mieszkania socjalne. Podejmując projekt WPF przypisujemy kolejną kwotę 
1 mln 080 tys. zł. Jest zdania, że nie jesteśmy w stanie takiej kwoty zrealizować. Musimy się nad tym 
zastanowić.  
Burmistrz – odpowiedziała, że tłumaczone było radnemu Kamińskiemu na komisji, że środki 
niewygasające można zabezpieczyć już w momencie, kiedy jest już rozstrzygnięty przetarg.                    
A przetarg na wyłonienie wykonawcy, który stworzy mieszkania socjalne w budynku po byłej Fabryce 
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Mebli został rozstrzygnięty. W związku z tym, że w tym roku mamy zabezpieczony 1 mln złotych chcemy 
zarezerwować w przyszłorocznym budżecie kwotę 1 mln 240 tys. zł a całe zadanie kosztuje nas około 6 
mln złotych. Mamy podpisaną umowę z Bankiem Gospodarstwa Krajowego na ponad 3 mln złotych,                  
w której jest zapis, że jeśli zostanie podpisana umowa z  wykonawcą musimy rozliczyć całą dotację                   
w ciągu 24 miesięcy. Podpisując umowę w roku 2014 chcemy zabezpieczyć jeszcze w tym roku kwotę 
ponad 2 mln na rok 2015.  
Nieprawdą jest, że ratusz można było ująć w rewitalizacji. Sporządzaliśmy wniosek na to, na co mieliśmy 
pozwolenie na budowę, tj. sieci, bruki, drogi itp. Wszyscy wiedzieliśmy, że jest określona pula środków 
na rewitalizację bez względu na to, czy nasz projekt będzie opiewał na kwotę 10 mln czy 20 mln – my 
dostaniemy tylko 1mln 400 tys. euro. Logicznym było aby zrobić wszystko aby to dofinansowanie było 50 
na 50. Przed nami kolejne rozdanie środków 2014-2020 po które będziemy mogli sięgnąć na remont 
ratusza.   
Skarbnik Gminy – podkreśliła, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych WPF zmienia się kiedy 
zmianie ulega wynik budżetu i wartości przedsięwzięć. Zgodnie z założeniami do projektu budżetu na 
rok 2015 zawsze mamy wpisane, że priorytetem są zadania na które mamy możliwość dofinansowania 
ze środków unijnych bądź z innych źródeł. Na tą chwile mamy 5 zadań, 2 które są zakończone a 3 na 
które mamy podpisane umowy w sprawie dofinansowania.     
Mieczysław Kami ński  – mówi, że  to Burmistrza wina, że nie znalazł się w planie rewitalizacji ponieważ 
były różne koncepcje i bardzo z nimi zwlekaliśmy i do dnia dzisiejszego ratusz wciąż nie funkcjonuje. Co 
do mieszkań socjalnych są takie pisma, w których Pani Burmistrz zapewnia mieszkańców, że otrzymają 
mieszkania socjalne w roku 2010. Pozostawia to bez komentarza. 
Burmistrz  – odpowiedziała, że dopiero kiedy została Burmistrzem dokonano wpisu ratusza do rejestru 
zabytków w roku 2008 bo nie zrobił tego ani Burmistrz Kamiński ani Burmistrz Krynicki. Nie mogliśmy nic 
zrobić w kwestii ratusza bo obaj Panowie nie dopełnili swojego obowiązku przez tyle lat.. Apeluje aby 
radny sobie podziękował za to i powiedział o tym mieszkańcom – tylko czy radny będzie miał odwagę...    
Lista osób, które dostały tą promesę jest i kiedy zacznie się adaptacja budynku, te osoby otrzymają 
mieszkania bo mają na to papier i czują się przez to bezpieczne. 
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się podjęła:  
 

Uchwał ę Nr LXXII/628/14 
w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej w  roku 2014  

  
2/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian              
w budżecie gminy w roku 2014. 
Burmistrz  – poinformowała, że projekt zakłada zmianę w postaci zwiększenia dochodów o kwotę 
1.100.402,00 zł i o tą samą kwotę zwiększamy planowane wydatki. 
Ewa Matys  – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 13 listopada 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w 
budżecie w roku 2014.  
Mieczysław Kami ński  – mówi, że te zmiany nie wszystkie są korzystne dla mieszkańców naszej gminy. 
Widzimy zanieczyszczenie naszego miasta na placach i chodnikach i jeszcze zabieramy środki z tego 
działu w wysokości 100 tysięcy złotych. W takim razie nasze miasto będzie gorzej wyglądało w 
końcówce roku 2014. Radnemu nie podobają się zadania ujęte w miejscowościach Gorzanów, Nowy 
Waliszów, z których pochodzą  pewni radni.   
Burmistrz –  odpowiedziała, że jeśli coś robimy to z myślą o naszych mieszkańcach i dla nas samych bo 
też jesteśmy mieszkańcami. Mówi, że jako Burmistrz nie patrzyła na to, że radny Adamów nie jest 
radnym koalicyjnym tylko szczerze proponowała środki np. na budowę sali w Wilkanowie, remonty dróg, 
lampy solarowe, na plac zabaw.  
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr LXXII/629/14 
w sprawie zmian w bud żecie gminy w roku 2014  
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3/  Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które 
nie wygasają wraz z upływem roku 2014.  
Burmistrz  – poinformowała, że jest autopoprawka do tego projektu uchwały gdyż jest konieczne 
dopisanie jeszcze jednego zadania i dotyczy terminu wykonania systemu oznakowania atrakcji 
turystycznych w gminie. Dodała, że wydatek będzie poniesiony w tym roku i chodzi o zwrot środków, 
gdyż musimy złożyć wniosek o płatność do końca 31 marca 2015 r.  Kwota jaka jest na środki 
niewygasające opiewa na 2.551.573 zł. 
Kolejne zadanie dotyczy wykonania odwodnienia wód opadowych ul. Tuwima w Bystrzycy Kłodzkiej – 
termin realizacji do końca czerwca 2015 r. Kwota 60 tys. zł jest zabezpieczona na zakup busa dla 
przewozu osób i młodzieży niepełnosprawnej. Jest też kwota na opracowanie dokumentacji technicznej 
uporządkowania kanalizacji ogólnospławnej w Bystrzycy Kłodzkiej w rejonie ulicy Kościelnej – prawie 13 
tys. zł. Napotkaliśmy na trudności związane z siecią energetyczną na terenie strefy ekonomicznej. 
Musimy wykonać dokumentację w tym raport oddziaływania na środowisko. Pojawiają się dwa zadania 
na które sporządzana jest dokumentacja dot. remontu Wiejskiego Ośrodka Kultury w Gorzanowie i 
Nowym Waliszowie.  
Ewa Matys  – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 13 listopada 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie 
ustalenia wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku 2014.  
Mieczysław Kami ński  – mówi, że po raz pierwszy się spotyka z tym, że plan wydatków 
niewygasających jest podejmowany w połowie listopada. Logika jest taka, że uchwałę tą przyjmuje się 
na ostatniej sesji roku kalendarzowego. Mówi, że prawdopodobnie radni będą podejmować taką samą 
uchwałę w nowej kadencji.  
Burmistrz  – odpowiedziała, że byłoby bez sensu, gdyby radni podejmowali taką samą uchwałę                      
w nowej kadencji. Jest to możliwe tylko w wypadku, kiedy nastąpiłyby jakieś zmiany w tej uchwale. 
Dodała, że dziś jest ostatnia sesja tej kadencji więc chyba spełnione zostały radnego oczekiwania. 
Skarbnik  – poinformowała, że do grypy wydatków niewygasających można wprowadzać te zadania, 
które mają podpisane umowy z wykonawcą i z tych umów wynika jasno, że termin ich realizacji przypada 
na następny rok budżetowy.  
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się podjęła:  
 

Uchwał ę Nr LXXII/630/14 
w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasaj ą wraz z upływem roku 2014 

  
4/  Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy /obręb Centrum/. 
Burmistrz  – mówi, że w grę wchodzi 100 m2 drogi na terenie Starego Osiedla przy posesji Państwa 
Klekowieckich, którzy utrzymują ten teren. Jeśli gmina będzie wykonywała jakiekolwiek inwestycje to 
możemy wejść na ten teren. 
Ewa Matys  – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 13 listopada 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.    
Mieczysław Kami ński  – mówi, że działka nr 1125 jest bardzo długa. Pyta, dlaczego właściciele innych 
domków nie mają prawa wydzierżawić sobie tej działki? To jest przykład, że niektórych mieszkańców 
załatwia się od ręki a innych niestety nie. 
Burmistrz  – odpowiedziała, że przykrym jest, że chce się drugiemu dokuczyć czy zaszkodzić. 
Poinformowała, że nikt inny z mieszkańców nie wystąpił z prośbą o wydzierżawienie tego fragmentu 
drogi, którą jest tylko na mapie. W rzeczywistości jest porośnięta krzakami i przy tym jest to teren trudny. 
Wizja w tej sprawie odbyła się ok pół roku temu, wiec nieprawdą jest, że coś się załatwia od ręki dla 
niektórych mieszkańców.    
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 1 wstrzymującym się podjęła:  
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Uchwał ę Nr LXXII/631/14 

wyra żenia zgody na odst ąpienie od obowi ązku przetargowego trybu  
zawarcia umowy dzier żawy /obr ęb Centrum/ 

  
5/  Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy /miejscowość Międzygórze/. 
Burmistrz  – mówi, że chodzi o działkę, która jest parkingiem na przeciw wodospadu                                 
w Międzygórzu i prosi o przyjęcie projektu uchwały z autopoprawką dotyczącą numeru działki, tj. 178/3. 
Wnioskodawca wystąpił w z wnioskiem o przepisanie umowy dzierżawy dot. działki                                         
z przeznaczeniem na parking, przy ul. Wojska Polskiego w związku z przejęciem firmy po matce.  
Jan Pi ęta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że Komisja 
na posiedzeniu  w dniu 13 listopada 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy.    
Mieczysław Kami ński  – mówi, że uchwała jest zasadna, jedynie umowa dzierżawy powinna być tak 
sformułowana aby cały czas pozostała do dyspozycji gminy zwłaszcza podczas zawodów sportowych               
i innych imprez w Międzygórzu. Prosi Panią Burmistrz o szczegóły dotyczące umarzanego czynszu za 
ten parking.   
Burmistrz  – odpowiedziała, że sprawa była opiniowana na komisji i dodała, że zostały poniesione duże 
nakłady celem podniesienia standardu hotelu.   
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 12 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr LXXII/632/14 
wyra żenia zgody na odst ąpienie od obowi ązku przetargowego trybu  

zawarcia umowy dzier żawy /miejscowo ść Międzygórze/ 
  

6/  Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc Gminy w zakresie dożywiania na lata 2014-2020”; 
Burmistrz  – poinformowała, że jeśli jest możliwość aby dzieci z rodzin ubogich miały polepszony byt                 
w zakresie dożywiania to ten projekt przyjmuje taki program. Liczba dzieci i uczniów, którym ma być 
udzielona pomoc nie może przekroczyć 20% liczby i uczniów dożywianych w szkołach i przedszkolach 
na terenie gminy.   
Władysława Płoch  – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu  w dniu 13 listopada 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                 
w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc Gminy                
w zakresie dożywiania na lata 2014-2020”. 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że uchwała jest zasadna i słuszna ponieważ pewna grupa dzieci będzie 
miała szanse korzystania z posiłków.   
  
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 11 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwał ę Nr LXXII/633/14 

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłon owego w zakresie do żywiania „Pomoc 
Gminy w zakresie do żywiania na lata 2014-2020” 

  
7/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                            
nr LXI/536/14 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 lutego 2014 r. 
Burmistrz  – poinformowała, że projekt uchwały został przygotowany zgodnie z wnioskiem komisji aby 
zwiększyć o 10 tys. zł kwotę dofinansowania do renowacji kościółka w Nowej Bystrzycy. Dodała, że 
biorąc wcześniejsze kwoty przyznane na remont kościółka, w sumie 45 tys. zł zostanie przeznaczonych 
z naszego budżetu na remont kościółka.  
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Ewa Matys  – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 27 października 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
zmiany uchwały nr LXI/536/14 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 lutego 2014 r. 
Mieczysław Kami ński  – poinformował, że kościółek w Nowej Bystrzycy jest jednym z trzech 
drewnianych i unikatowych na terenie naszej Gminy. Wszyscy jesteśmy za tym aby wspierać obecne               
i kolejne etapy renowacji kościółka.    
Burmistrz  – odpowiedziała, że bardzo się cieszy, że radnemu Kamińskiemu zdanie się odmieniło gdyż 
wcześniej nie chciał przyznać dotacji na ten kościółek. Cieszy się bardzo, że radny zmienił zdanie                    
i dziękuje Mu za to. 
  
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 12 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr LXXII/634/14 
w sprawie zmiany uchwały nr LXI/536/14 Rady Miejski ej w Bystrzycy Kłodzkiej  

z dnia 28 lutego 2014 r. 
  

8/  Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie skargi na Burmistrza 
Bystrzycy Kłodzkiej.   
Marek Krytak  – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - poinformował, że Komisja na posiedzeniu  w dniu 
10 listopada 2014 r. zapoznała się z dokumentacją w sprawie złożonej przez p. G.Nowak zam.                
w Piotrowicach skargi na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. 
Komisja wysłuchała zarzuty przedstawione przez skarżącą, następnie wysłuchała stanowiska Burmistrza 
Bystrzycy Kłodzkiej i po dokonaniu wnikliwej analizy, wnioskuje do Rady Miejskiej o uznanie skargi na 
Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej za bezzasadną. (5 głosów za, przy 1 przeciwnym i 1 wstrzymującym się) 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że skarga ma pewne podstawy ponieważ Pani Burmistrz pisząc pisma 
do Proboszcza i mieszkańców obiecywała remont drogi i nie wywiązywała się z tej obietnicy. Oczywiście, 
zgadza się z interpretacją Pani Burmistrz, że jest na terenie gminy tyle dróg, że nie można wszystkich 
wyremontować ale jeśli podpisuje się pismo, że po wizji stwierdza się, że droga wymaga remontu to 
należało to zrealizować. 
Ponadto skarżąca stwierdza, że Pani Burmistrz nie wyszczególniła tej drogi  w wykazie dróg 
popowodziowych do remontu w ramach otrzymywanych środków od państwo. Dodał, że                                 
w poprzednich kadencjach rozpatrywanie skarg przez komisje było bardziej obiektywne.   
Burmistrz  – mówi, że  radny Kamiński interpretuje pismo tak, jak jest Mu wygodnie. W 2009 r. kiedy 
gminę dotknęła powódź mieliśmy protokół oszacowanych strat na kwotę 20 mln zł. Było tam 77 dróg i 33 
mosty. Pismo, które zostało napisane 21 lipca 2009 r. do ks. Proboszcza mówiło, że komisja stwierdziła 
zasadność naprawy tej drogi i w związku z powyższym zadanie zostało ujęte w protokole weryfikacji 
strat w infrastrukturze jednostek samorządu terytorialnego spowodowanych przez klęski żywiołowe              
i będzie realizowane w 2010 roku w miarę posiadanych środków finansowych przez gminę Bystrzyca 
Kłodzka oraz otrzymania dotacji. 
Jeśli Wojewoda w piśmie zwracał się do nas aby wskazać maksymalnie 5 zadań do realizacji a my w 
protokole z 2009 roku mamy   110 zadań to wskazujemy te zadania, które są najpilniejsze do realizacji, 
czy te, które służyć będą jak największej ilości mieszkańców i to jest logiczne. Dokładnie takie same 
pisma są pisane w latach następnych. Jeśli mamy kolejny protokół popowodziowy z roku 2010, 2011 
wiec tych zadań przybywa i jest ich ponad 150.   
Droga o której mówimy, jest drogą transportu rolnego. Życzy mieszkańcom gminy Bystrzyca Kłodzka                
i sobie aby było nas stać aby wszystkie drogi transportu rolnego były w asfalcie. 
Dodała, że Państwo Nowak mają umarzany podatek od nieruchomości, od środków transportu czy rolny 
z tego względu, że utrzymują tą drogę (odśnieżają, rozplantowują gruz, który gmina przywiezie). Nie jest 
to prawdą, że tyle osób ile podpisało się pod skargą uczęszcza tą drogą czy zamieszkuje tę 
miejscowość.  
Poinformowała, że w roku 2010 skarżąca skierowała pismo do Prokuratury na Burmistrza Bystrzycy 
Kłodzkiej. Po wnikliwym rozpatrzeniu Prokurator stwierdził, że jeśli gmina nie posiada wystarczających 
środków na realizację wielu zadań to nie jest to wina gminy. Jest na to wyrok sądu. 
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Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o 
uznanie skargi za bezzasadną.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 głosami za, przy 1 przeciwnym i 4 
wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwał ę Nr LXX/635/14 
w sprawie skargi na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej 

 
Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Ad. 4. Informacja o stanie realizacji zada ń oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny  
2013/2014. 
Pani Burmistrz – poinformowała, że Rada otrzymała szczegółową informację na piśmie w tym zakresie 
jakie szkoły funkcjonują, dla jakich jest gmina organem prowadzącym, jakie funkcjonują przedszkola, 
jaka jest sytuacja kadrowa, ilu jest uczniów w każdej ze szkół, jak jest rozwiązany transport jeśli chodzi o 
dowożenie dzieci do szkół, wysokość subwencji oświatowej. Wczoraj na posiedzeniu komisji została  
przekazana dodatkowa informacja mówiąca jaka jest subwencja w szkołach prowadzonych nie przez 
samorząd. Przekazana została informacja ile wpłynęło wniosków stypendialnych, ile pozytywnie zostało 
rozpatrzonych, ile negatywnie i z jakiego powodu. Wskazane są też grupy dochodowe.   
Władysława Płoch  – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 10 listopada 2014 r. wysłuchała i przyjęła informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny 2013/2014. 
Mieczysław Kami ński  – mieliśmy skserowany materiał mówiący o kosztach 1 ucznia w szkołach 
społecznych i zostało to w biurze rady. Prosi kierownika wydziału o przedstawienie tych wyliczeń. Pyta 
jaka jest sytuacja jeśli chodzi o dzieci 6-cio latki i ile jest ich w klasach I, ile poza, i czy mamy problemy z 
obsadą miejsc w przedszkolach.  
Pani Burmistrz – na str 3 jest podana informacja ile dzieci zostało objętych wychowaniem 
przedszkolnym. Zaznaczyła, że informacja dotyczy poprzedniego roku szkolnego. Odczytała kwoty, 
które radni wczoraj otrzymali do przegródek, mówiące o kosztach dotacji na 1 ucznia. 
Irena Stawiarska  – poinformowała, że materiał dotyczący oświaty został przygotowany z należytą 
starannością, za co dziękuję.  
Mieczysław Kami ński  – mówi, aby przedstawiona została informacja dotycząca kosztów utrzymania 1 
dziecka w szkołach społecznych. 
Pani Burmistrz  – mówi, że szkoły takie nie mają obowiązku przekazywać nam takich informacji, 
natomiast stawka dotacji na 1 ucznia jest taka sama.  
Przewodnicz ący  poinformował, że Rada zapoznała się z ww. informacją.  

 
Ad. 5. Informacja  dotycz ąca wypłat świadcze ń socjalnych.  
Władysława Płoch  – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 10 listopada 2014 r. wysłuchała i przyjęła informację dotyczącą wypłat świadczeń 
socjalnych.  
Przewodnicz ący  poinformował, że jeśli Rada nie zgłosiła uwag, stwierdza się, że zapoznała się z ww. 
informacją.  
 
Ad. 6. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji ra dy.  
Przewodnicz ący Rady  zaproponował przyjęcie protokołu z LXXI sesji Rady odbytej w dniu 30 
października br. W związku z tym, że nie było uwag, przystąpił do przeprowadzenia głosowania.    
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła protokół                 
z LXXI  sesji Rady Miejskiej z dnia 30 października 2014 r. 
 
Ad. 7. Zapytania radnych.  
Mieczysław Kami ński  – w porządku obrad dzisiejszej sesji brak jest informacji dotyczącej taryfy za 
wodę i ścieki. Pyta Przewodniczącego dlaczego? 
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Przewodnicz ący Rady  odpowiedział, że nie było koniecznym, aby temat ten był omawiany na 
dzisiejszej sesji. Mamy jeszcze trochę czasu i z pewnością taka informacja pojawi się na drugiej sesji w 
nowej kadencji.  
Pani Burmistrz  – mówi, że jest zapis w protokole, czy radni chcieliby debatować na temat stawek 
podatków i odpowiedź była radnego Mieczysława Kamińskiego, że tak.  Burmistrz jest zdania, że temat 
ten był zrealizowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów.  
 
Ad. 8.  Informacje Przewodnicz ącego Rady.  
Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
1/ raport od p. Kwiatkowskiego dotyczące  bezpieczeństwa ruchu drogowego; 
2/ rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie regulaminu użytkowania skate-parku zlokalizowanego na terenie 
Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
3/ rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 
własność Gminy Bystrzyca Kłodzka.  
4/ od Pana Senatora Jurcewicza  - życzenia na zakończenie VI kadencji. 
 

  Ad. 9.  Sprawy ró żne i wolne wnioski.  
 
Pani Burmistrz  – poinformowała, że przekaże w chwili obecnej do Biura Rady projekt uchwały                    
w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis przedsiębiorców 
tworzących nowe miejsca pracy na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka. Warunkiem takim, aby ta uchwała 
została poddana pod głosowanie jest posiadanie opinii w tym temacie przez Biuro Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów. Oczywiście Państwo radni będą mogli dać swoją propozycje co do 
zaproponowanego projektu uchwały.  
Ku naszemu zaskoczeniu, za co bardzo dziękujemy zostaliśmy liderami w Regionalnym Programie 
Operacyjnym, gdzie Pan Marszałek przekazał nam statuetkę i również urządzenie wielofunkcyjne                     
i dyplom a tym zadaniem były nasze baszty. Jesteśmy z tego ogromnie dumni i cieszymy się                             
i dziękujemy.  
W środę na ręce Pani Czesławy Żebrowskiej oraz Sekretarza Gminy – Tadeusza Zielińskiego został na 
wręczony certyfikat mówiący, że jesteśmy liderami jeśli chodzi o podmioty ekonomii społecznej. Jest to 
bardzo miłe, ze na koniec kadencji gmina otrzymuje takie wyróżnienia. Burmistrz podkreśliła, że na takie 
wyróżnienia pracuje ciężko wiele osób – pracowników a także osoby z zewnątrz, które wykonują szereg 
dokumentacji. Podziękowania należą się także Państwu radnym.  Za wsparcie i doping Pani Burmistrz 
wszystkim bardzo serdecznie podziękowała. 
Nastąpiło także oficjalne otwarcie boiska w Gorzanowie, przekazywaliśmy również sprzęt do 
Ochotniczych Straży Pożarnych.   
Na tym zakończono I część obrad Rady Miejskiej. 
 .   

II.  Przerwa od godz. 12 00 do godz. 13 00 

 
  III.  Uroczyste podsumowanie i zako ńczenie pracy VI kadencji Rady Miejskiej w Bystrzycy  Kłodzkiej  
        o godz. 13 00 

 
Przewodnicz ący Rady  poinformował, że od 1 grudnia 2010 roku tj. od I sesji inauguracyjnej do dnia 
dzisiejszego Rada funkcjonowała w niezmienionym składzie osobowym. 
W tym okresie czasu odbyliśmy – łącznie z dzisiejszą – 72 sesje w trakcie których Szanowna Rada 
podjęła 635 uchwały, czyli średnio prawie 9 uchwał na jedną sesję. Podjęte uchwały regulowały szereg 
istotnych zagadnień dotyczących funkcjonowania i rozwoju naszej gminy bystrzyckiej. Komisje Rady 
Miejskiej zrealizowały w pełni tematykę zawartą w planach pracy Komisji. 
Pogratulował Państwu Radnym w tym i sobie osiągniętej wysokiej frekwencji uczestnictwa w obradach 
Rady Miejskiej.  
Szczególne podziękowania skierował do Pani Burmistrz Renaty Surmy za szczególne zaangażowanie, 
trud i wysiłek włożony w rozwój naszej gminy. Dzięki poczynionym staraniom i profesjonalizmie możemy 
dziś cieszyć się z tego, że nasza gmina rozwija się i pięknieje. Wraz z życzeniami na ręce Pani 
Burmistrz przekazał kosz róż. 
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Irena Stawiarska  – w imieniu Klubu Ponad Podziałami poinformowała, że z przyjemnością pracowało 
się z Panią Burmistrz przez cały okres kadencji. Doceniła starania i profesjonalizm Pani Burmistrz, 
życząc zwycięstwa w nadchodzących wyborach samorządowych.    
Pani Burmistrz  serdecznie podziękowała wszystkim za życzenia, za wsparcie, zrozumienie, okazane 
zaufanie i pomoc w realizacji szeregu przedsięwzięć, wręczając każdemu radnemu grawerton                          
z podziękowaniami za współpracę oraz życzeniami pomyślności.  
Mieczysław Kamiński zabrał głos i poinformował, że można było w trakcie przemijającej kadencji zrobić o 
wiele więcej dla naszej gminy. Dodał, że zabrakło w tej kadencji prawdziwej demokratyczności, która jest 
nieodzowną cechą każdego samorządu.   
Przewodniczący Rady na zakończenie wystąpienia dodał, że pracowaliśmy wspólnie przez 4 lata i 
serdecznie podziękował wszystkim za ten okres wspólnej, wytężonej pracy. 
Pan Chabło – mieszkaniec Gminy Bystrzycy Kłodzkiej zabrał głos i przekazał uwagi dotyczące 
zachowania kilku pracowników Urzędu Miasta i Gminy  oraz wyraził swoje niezadowolenie, że na 
drzwiach  kasy UMiG jest napis, że sołtysi wchodzą poza kolejnością. 
Pani Burmistrz – odpowiedziała, że   
 

  Ad.10.  Zamkni ęcie obrad.    
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 
obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady siedemdziesiątej pierwszej sesji Rady 
Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.  
 

 
 

 


